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           fortsättning på nästa sida…. 

Ge bort ett medlemskap  
i julklapp! 

Hjärtligt välkomna till Akademibokhandeln,  
Storgatan och träffa styrelsen för  

Gamla Halmstad som värvar medlemmar. 
 

Inför julen har vi ett mycket bra erbjudande. 
Ny medlem får ett medlemskap och årsbok 2024 

och även en äldre årsbok för endast 230 kr. 
Följande dagar är vi på plats: 

Julskyltningssöndagen 1/12 kl.12-18 
Lördag 7/12 10-16 
Söndag 8/12 12-16 
Lördag 14/12 10-16 
Söndag 15/12 12-16 
Lördag 21/12 10-16 
Söndag 22/12 12-16   

Historia var inget som intresserade 
Krissi Johansson när hon gick i skolan. 
  -Det handlade mest om män, kungar, 
årtal och makt, vilket speglar att man 
kan se på historien ur olika perspektiv. 
Numera har hon reviderat sin syn på 
historia och funnit en formulering som 

ger en bra bild av ämnets betydelse:  
  -Historia handlar om att förstå vad 
som format vår samtid och att ge verk-
tyg till att förändra vår framtid. 
  Krissi föddes 1972 i Halmstad och 
växte upp på Kärleken. Hon engagera-
des tidigt i arbetarrörelsen och fick för-

troendeuppdrag i kommunen, bland 
annat kulturnämnden. Politiken tog 
henne till Stockholm och arbete i  
Riksdagen. Hon blev kvar i Stockholm 
i tio år. 
  Flytten tillbaka till Halmstad gav nya 
insikter. På hemmaplan hade mycket 

Krissi Johansson vill 
lyfta fram kvinnor 

som berikat Halmstad 
 
 

”Om vi vill skapa ett jämställt  
samhälle måste vi anamma  

en jämställd historiebeskrivning.” 
 



förändrats: Sporthallen var borta, Are-
nahallen hade kommit till liksom det 
nya Stadsbiblioteket. Hennes gamla 
hemtrakt Kärleken utvecklades i snabb 
takt med nya bostadsområden och stor 
inflyttning. Krissi kände att hon med 
sitt ursprung i Halmstad ingick i ett 
större sammanhang. Det förstärktes av 
intresset för släktforskning. Som många 
andra släktforskare funderar hon ibland 
på hur släktingarnas val påverkat hen-
nes eget liv.  
  -Tänk om pappas mor och morfar 
gjort som många andra i familjen och  
emigrerat till Amerika? Istället blev 
farmor kvar i Halmstad och pappas 
morfar stannade på Slottsmöllans  
fabriker.  
  På olika sätt känner hon igen sig själv 
i äldre släktingar, som när det gäller 
engagemanget i föreningar. I Gamla 

Halmstad vill hon bidra till att lyfta 
fram skeenden i historien som haft be-
tydelse för Halmstad och hela kommu-
nen. Men också personer, särskilt kvin-
nor, som spelat en viktig roll men ham-
nat i skymundan. 
  -Om vi vill skapa ett jämställt sam-
hälle måste vi anamma en jämställd 
historiebeskrivning. 
  Krissi valdes in i styrelsen förra hös-
ten och konstaterar att hon började i en 
tid när mycket nytt är på gång.  
  -Styrelsen är rik på kompetenser som 
kommer in med olika perspektiv, säger 
hon. Det är härligt!  
  Just nu förbereder man ett event där 
Halmstadbor ska kunna få sina bilder 
inskannade. Det kan vara foton som 
sitter i album eller bara ligger i byrålå-
dan. Nu blir bilderna till glädje för 
många fler. 

  Efter en politisk karriär som bland 
annat kommunråd har Krissi omskolat 
sig till samhällskunskapslärare, ett ämne 
där historiska bakgrundskunskaper är 
väl så viktiga. Just nu studerar hon yt-
terligare ett undervisningsämne - 
svenska som andraspråk. 
  Slutligen citerar Krissi ett par ameri-
kanska historiker vars tankar är mer 
aktuella i dag än någonsin: 
”Om du inte känner till historia är det 
som att du föddes i går. Om du föddes 
i går kan någon ledare berätta vad som 
helst.” – Howard Zinn. 
”Historia är vem vi är och varför vi är 
som vi är.” – David McCullough. 
 

                                   Stefan Gustafsson 

Årsmöte med uppskattat föredrag om 
Halmstads flyghistoria 

Föreningen Gamla Halmstads årsmöte 2024 hölls på tors-
dagskvällen den 24 oktober i Immanuelskyrkan, som vanligt 
med god uppslutning från medlemmarna. 
  Årsmötet leddes av föreningens ordförande Sven Johans-
son. Styrelsen beviljades ansvarsfrihet för det gångna verk-
samhetsåret och omvaldes i sin helhet. Årsmötet beslutade 
även att fastställa det fullmatade förslag till verksamhetsplan 
för 2024/25 som styrelsen lade fram. 
  ”Det händer mycket i föreningen just nu”, sammanfattade 
Sven Johansson, syftande på bland annat den kontinuerliga 
välbesökta utställningsverksamheten på Halmstad Slott och 
de många projekt och externa samarbeten som Föreningen 
Gamla Halmstad är involverad i. Aktiviteten har således inte 
avstannat efter jubileumsåret 2023, utan snarare accelererat. 
  Efter årsmötesförhandlingarna överlämnades ordet till 
kvällens föredragshållare Olle Jensen, som berättade om när 

flyget kom till Halmstad och hur byn Mickedala förvandla-
des till ett flygfält. Föredraget blev mycket uppskattat, inte 
minst tack vare ett intresseväckande bildspel i kombination 
med Olle Jensens förmåga att genomgående sätta in sina 
gedigna flyghistoriska kunskaper i ett brett Halmstadhisto-
riskt sammanhang. 
  Olle Jensen har för övrigt skrivit flera intressanta artiklar 
om Halmstads flyghistoria i Gamla Halmstads årsböcker. 
De medlemmar som inte har tillgång till böckerna kan med 
fördel logga in på Medlemsportalen (som nås via 
www.gamlahalmstad.se). Där finns samtliga årsböcker åt-
komliga i digital version. 
 
                                                                          Peter Björk 
 

Årsmötesordförande Sven Johansson och årsmötessekreterare Peter Björk.  
Foto: Siv Bergenek.  

Ordföranden Sven Johansson tackar Olle Jensen för föreläsningen om Halm-
stads flyghistoria. Foto: Christel Ek 



”Förenings-
proffs” nyvald i 
styrelsen 
 
 

Ordföranden  
har ordet 

Kultur på slottet 
Halmstad i jul– och vintertid 

Vår senaste aktivitet var årsmötet som 
det skrivs om på annan plats i Halm-
stadbudet. Det blev ett bra möte, den 
formella delen med val och verksam-
hetsuppföljning gick snabbt och hela 
styrelsen blev omvalda vilket jag tycker 
är bra för vi har en väl fungerande sty-
relse nu. I Gamla Halmstad behövs 
aktiva styrelsemedlemmarna eftersom 
vi nu har så många projekt som vi arbe-
tar med. Olle Jensens föredrag efter 
årsmötesförhandlingarna om Halm-
stads flyghistoria var intressant och han 
visade flera äldre bilder som var nya för 
mig. Vill man fördjupa sig i ämnet har 
Olle Jensen skrivit flera artiklar i årsbo-
ken om flyghistoria.  
  Inom HAJK som är Halmstad kom-
muns egen karttjänst har vi nu publice-
rat vår egen sida med äldre halmstadbil-
der och audioguiderna. Det finns pla-
ner på hur vi skall utöka innehållet och 
därför skall vi som steg ett prova att ha 
ett öppet hus där halmstadbor själva 
kan komma med äldre bilder som vi 
lägger in på sidan. Föreningens drönar-
projekt är spännande, den första delen 

med drönarfilmning i S:t Nikolai kyrka, 
närmar sig publicering och finns kanske 
redan publicerad på Youtube när ni 
läser detta. Det finns en stor utveckl-
ingspotential med drönarfilmning  
 
 
 
 
 
 
 
och vi har flera idéer på hur vi skall 
fortsätta. Men det kostar pengar så vi 
behöver hitta finansiering till det fort-
satta arbetet, därför har vi just nu inte 
någon tidplan för hur vi skall fortsätta. 
Detta är de två projekt som ni medlem-
mar redan i år kommer att ha glädje av. 
För att få information om vad som 
händer i Gamla Halmstad fortsätter jag 
att tipsa om att anmäla er till nyhetsbre-
vet där vi skickar ut information när det 
händer något mellan utgivningen av 
Halmstadbudet. 
  Många medlemmar har säkert på 1970
- och 80-talet sett modellen inne på 

Halmstad Sparbank som på den tiden 
påstods vara Kalentehuset och skapa-
des utifrån en arkeologisk undersök-
ning på sparbankstomten. Senare har 
man dragit slutsatsen att Kalentehuset 
låg på Stora Torg en bit ifrån sparbank-
stomten så den uppgiften stämde inte. I 
början 1600-talet fanns bara ett fåtal 
stenhus så man kan ändå säga att detta 
är ett av de förnämare husen i staden. 
För tillfället vet vi inte vad det hade för 
funktion och vem som ägde det, men 
det finns spekulationer, vi får se om de 
kan bekräftas. Modellen var på väg att 
slängas, men i sista stund lyckades 
Gamla Halmstad att rädda husmodellen 
och dess arkeologiska inventarier. Vi 
har nu flyttad modellen till källarlokalen 
på slottet där vi kommer att öppna en 
ny utställning under 2025. Vi håller på 
att undersöka om vi redan i vinter kan 
ordna visningar av stadsmodellen som 
nu står i slottet källare, vi tror det finns 
ett stort intresse av att se modellen som 
varit svåråtkomlig i flera år. 

                                       
                                     Sven Johansson 

Första advent öppnar en ny utställning på Kultur på slottet: 

"Halmstad i jul- och vintertid". Den visar äldre julkort och 

historiska foton på vintriga Halmstadmiljöer. Bland annat 

kan man se stämningsfulla bilder från Stora Torg och Norre 

Katts park och hur det såg ut under den extrema isvintern 

1929. Jämfört med fjolårets vinterutställning innehåller 

denna fler foton. Även Idrottshistoriska föreningen och 

Hemslöjdsföreningen har säsongsanpassat sina utställda 

föremål. Nästa gång vi hänger om är 1 februari då vi byter 

tema och visar Halmstad under första världskriget. 

  Har du missat vår tidigare utställning "Halmstad förr och 

nu" finns det chans att se den digitalt. Olof Anderssons  

tavlor och de nytagna fotona kommer att läggas in i kom-

munens karttjänst HAJK, där Gamla Halmstad har ett eget 

kartlager. Mer information om detta kommer framöver.  

 

Öppettider på Kultur på Slottet 

Lördagar 11–16 

Söndagar 13–16 

Onsdag med slöjdhäng 16–19   

Helgstängt: Juldagen, Nyårsdagen, 4:e och 5:e jan  
Kansliet håller helgstängt: 23/12–1/1- 2025 
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Föreningen Gamla Halmstads årsmötesprotokoll 24 oktober 2024 

§ 1 Årsmötets öppnande 
           Ordförande förklarade årsmötet öppnat. 
§ 2 Godkännande av dagordning 
 Dagordningen godkändes. 
§ 3 Val av mötesordförande och mötessekreterare 
 Årsmötet valde Sven Johansson till mötesordförande och 
 Peter Björk till mötessekreterare. 
§ 4 Val av justerare tillika rösträknare 
 Årsmötet utsåg Sven Palmkvist och Lars Grahn till juste-
rare  tillika rösträknare. 
§ 5 Verksamhetsberättelse och bokslut 
 Årsmötet beslutade att lägga verksamhetsberättelse och 
 bokslut med godkännande till handlingarna. 
§ 6 Revisionsberättelse 
 Årsmötet beslutade att fastställa resultat- och balansräk
 ning enligt årsredovisningen. 
§ 7 Ansvarsfrihet för styrelsen för verksamhetsåret 2023-2024 
 Föreningens revisorer har inkommit med revisionsberät
 telse vari årsmötet föreslås bevilja styrelsen ansvarsfrihet 
 för den tid revisionen omfattar. 
 Årsmötet beslutade enligt förslaget. 
§ 8 Beslut om antal styrelseledamöter 
 Årsmötet beslutade att styrelsen skall bestå av nio ledamö
 ter + ordförande. 
§ 9 Val av ordförande 
 Valberedningen föreslog omval av Sven Johansson som 
 föreningens ordförande.  
 Årsmötet beslutade enligt förslaget. 
§ 10 Val av styrelseledamöter 
 Valberedningen föreslog omval på två år av Anders Ber
 genek, Peter Björk, Christer Harplinger, Mats Jönsson och 
 Staffan Karlsson, samt omval på ett år av Linda Hellring, 
 Kristina Johansson, Thomas Stålheden och Ingela Win
 strand. 
 Årsmötet beslutade enligt förslaget. 
§ 11 Val av revisor och revisorsuppleant 
 Valberedningen föreslog omval av Bo-Lennart Nilsson 

 som revisor och omval av Ann-Charlotte Westlund som 
 revisorsuppleant.  
 Årsmötet beslutade enligt förslaget. 
§ 12 Val av valberedning 
 Årsmötet beslutade att utse Ingegerd Sahlström, Ulrika 
 Larsson och Sigge Ohlsson till valberedning, med Ingegerd 
 Sahlström som sammankallande. 
§ 13 Fastställande av verksamhetsplan med budget för verksam
 hetsåret 2024/2025 
 Föreningens ordförande redovisade ett förslag till verksam
 hetsplan med budget för verksamhetsåret 2024/2025. 
 Föreningens kassör informerade om att Gamla Halmstad 
 från och med 1 juli 2024 har en ny ekonomikonsult – BS 
 Redovisning. Kassören informerade även om att varken 
 Gamla Halmstads enskilda projekt utöver ordinarie verk
 samhet, eller utställningsverksamheten på slottet bekostas 
 av medlemsavgifterna, utan av externa medel respektive 
 avkastningen på föreningens kapital. 
 Årsmötet beslutade att fastställa förslaget till verksamhets
 plan med budget. 
§ 14 Fastställande av årsavgiften för verksamhetsåret 
 2025/2026  
 Styrelsen föreslog oförändrad årsavgift, 230 kronor. 
 Årsmötet beslutade enligt förslaget. 
§ 15 Motioner 
 Inga motioner har inkommit. 
§ 16 Övriga frågor 
 Inga övriga frågor. 
§ 17 Mötets avslutande 
 Ordförande förklarade årsmötet avslutat. 
 
 Sven Johansson  Peter Björk 
 Mötesordförande  Mötessekreterare 
  
 Sven Palmkvist  Lars Grahn 
   Justerare   Justerare 

God Jul  
Gott Nytt År  

önskar vi alla våra  
medlemmar! 


